
 

 

Gemeente Leeuwarden 

t.a.v. burgemeester en wethouders en gemeenteraad 

Betreft: bouw AZC regionale opvanglocatie 

 

Leeuwarden 22 augustus 2022 

 

Beste burgemeester, wethouders en gemeenteraadsleden, 

Wij willen graag schriftelijk reageren op de voornemens een AZC/opvanglocatie te vestigen op het 

terrein van TUIN Leeuwarden. 

Wij zijn in maart 2021 aan de  in Leeuwarden komen wonen. Dit is 

een bewuste keuze geweest, wat kleiner wonen en tegen het Leeuwarder Bos aan. Ook wetende dat 

we aan een wat drukkere doorgangsweg gingen wonen. We waren niet op de hoogte van de plannen 

welke er nu liggen voor een AZC locatie tegenover onze woning. Helaas brengt dit nu wel de nodige 

onrust met zich mee in de buurt. Zelfs zodanig dat er al iemand bewust kiest om het huis te koop te 

zetten. Natuurlijk vragen wij ons ook af of dit gevolgen heeft voor een waardedaling van de woning. 

Dit is niet waar we in eerste instantie aan willen denken, alleen ontkomen we er helaas ook niet aan 

dat deze gedachten door ons heen gaan. 

Wij zijn beiden maatschappelijk betrokken, werken in mensgerichte beroepen en met specifieke 

doelgroepen. We zijn niet onbekend met problematieken en zijn zeer begripvol en willen altijd 

meedenken hoe moeilijke situaties aan te pakken en deze weer een positieve wending te kunnen 

geven. We hebben in eerste instantie zorgen over wat dit voor de bewoners zelf gaat betekenen. Ten 

tweede denken we aan de gevolgen voor de omwoners. 

Wij zijn bij de bijeenkomst van 4 juli 2022 (deels) aanwezig geweest. 

Graag zouden wij onze gedachten over dit voorgenomen plan willen delen met u allen. Met de 

verwachting dat dit serieus meegenomen wordt in uw overwegingen om tot een verantwoord besluit 

te komen. Verantwoord voor zowel de doelgroep welke u hier wilt vestigen als ook voor de 

omwoners en hun leefbaarheid en veiligheid. 

Ten eerste beseffen wij dat er in Nederland nood is als het gaat om het opvangen en huisvesten van 

asielzoekers/vluchtelingen. Dit zowel bij de aanmelding, aanvraag, het verblijven en een woning 

toegewezen krijgen op het moment dat ze een verblijfstatus voor Nederland hebben ontvangen.     

De landelijke situatie vinden wij schrijnend. We zijn dan over het algemeen ook kritisch over het 

beleid van Nederland als het gaat om mensen in nood welke onze hulp nodig hebben en hoe er met 

hun wordt omgegaan. Veiligheid en stabiliteit, staat bij deze doelgroep voorop. Daar ze over het 

algemeen uit zeer onveilige situaties (land van herkenkomst) komen en niet voor niets hun land 

hebben verlaten. Ook een zinvolle dagbesteding mogen doen (als volwassenen) zoals betaald werk 

en onderwijs volgen, zou deze doelgroep meer kansen geven op een goede gezondheid (psychisch, 

mentaal en fysiek) op een rustige integratie (sociaal emotioneel) in ons land. Het samenleven met 

elkaar en de draagkracht in acceptatie van de doelgroep, wordt hierdoor ook vergroot. Ook kost dit 

Nederland minder geld qua begeleiding (COA) en voorzieningen en dragen zij bij aan het betalen van 

belasting waar iedereen in Nederland vervolgens weer profijt van heeft. 



 

 

Er is momenteel in Nederland meer aan de hand wat maakt dat het opvangen en huisvesten van 

deze doelgroep nog problematischer is geworden dan het al was. Er is al woningnood in Nederland 

voor de mensen welke hier geboren en getogen zijn of inmiddels al lange tijd een verblijfstatus 

hebben. De jonge mensen kunnen geen woning meer huren en of kopen (de starters). Dit maakt ook 

dat de sfeer in Nederland beslist niet tolerant is naar de doelgroep, waar ook voor “gezorgd” moet 

worden als je ze Nederland binnen laat komen. Dan hebben wij een verantwoordelijkheid te nemen. 

Zolang deze basisproblemen in Nederland niet zijn opgelost, zal er veel weerstand blijven vanuit de 

directe bewoners welke te maken krijgen met asielzoekers/vluchtelingen welke opgevangen moeten 

worden in hun directe woonomgeving.  

Onze persoonlijke zorgen, als het gaat om opvang op de locatie van Tuincentrum TUIN, zijn de 

volgende: 

-De bewoners kunnen zich zeer onveilig voelen, daar ze direct naast een militaire vliegbasis komen te 

wonen. De bewoners komen, als ze vluchteling zijn, zelf uit oorlogsgebieden. Trauma’s welke nog 

niet verwerkt zijn kunnen zo dagelijks getriggerd worden door het zien van militairen, horen van 

straaljagers en zien van militaire voertuigen. Hiermee geconfronteerd worden zal zeker gevolgen 

hebben voor het welzijn en het uitlokken van gezondheids- en gedragsproblemen.  

-Het geluid van de straaljagers is zeer intens en zij hebben er niet voor gekozen om hier “last” van te 

hebben, daar zij hun woonplek niet zelf hebben uitgekozen. 

-De honden van vliegbasis maken heel veel lawaai, in de vroege ochtend en of avond en zij zullen hier 

ook mee te maken krijgen. 

-Er komen relatief veel mensen wonen op een klein grondgebied. Er ontstaat een nieuwe wijk met 

daarnaast nog werknemers welke ook hun ruimte nodig hebben en parkeerplaatsen, kantoren e.d.  

-De Troelstraweg is een zeer drukke weg waar veel verkeer (ondanks de rondweg) toch nog gebruik 

van maakt om naar Leeuwarden toe te gaan of weer vanuit Leeuwarden naar de omliggende dorpen. 

Als bewoners hebben wij al eens een melding gedaan bij de Gemeente Leeuwarden over de snelheid 

van het verkeer. Als bewoners hebben wij zelf al problemen om veilig over te steken naar de 

overkant van de weg om aan de juiste kan van het fietspad naar de stad te fietsen of met onze auto 

naar de goede baan van de weg te komen. Als onze kinderen en kleinkinderen komen en moeten 

oversteken, maken wij ons vaak zorgen over hun veiligheid. We waarschuwen onze kinderen en ook 

andere bezoekers altijd meerdere keren om goed uit te kijken. Als mensen netjes 35 km of hooguit 

50 km rijden (wat daar al best hard is) dan is het al echt goed opletten. Helaas rijden er vaak mensen 

veel harder en dit is al gauw 70 km per uur. Wij hebben zelf ook gekeken hoe gemakkelijk je toch te 

snel gaat rijden op deze weg.  

De vraag is hoe gaat de Gemeente Leeuwarden dit oplossen voor de grote groep bewoners en 

medewerkers van de opvanglocatie? De bewoners zijn onbekend met de locatie en onveilige 

omgeving, zij zullen gericht op Bilgaard vaak moeten oversteken om daar hun boodschappen te gaan 

halen. Hoe zit het met de jonge kinderen welke vanaf de locatie dagelijks de weg meerdere keren 

over moeten om zo naar school te gaan? Wij maken ons echt heel veel zorgen over deze situatie. 

-Daling woningwaarde. Helaas wil niet iedereen zich huisvesten in de buurt van een AZC. Wat 

betekent dit voor ons en andere omwonenden, als we de woning zouden willen verkopen. Als we 

meer overlast gaan ervaren na de komst van het AZC dan we nu ervaren vanuit Burmania, dan zou dit 

een overweging voor ons kunnen zijn om te gaan verhuizen. 

 



 

 

-Daarnaast ervaren wij dat Burmania (eerder een opvanglocatie voor asielzoekers geweest) deels een 

doelgroep huisvest welke gedragsproblemen laten zien. Mensen met psychische problemen, mensen 

met verward gedrag en agressief gedrag. Er speelt regelmatig het nodige waardoor er ook politie 

gebeld wordt door of medebewoners, de beheerder of omwonenden.  

Ook wij hebben helaas de ervaringen opgedaan (wij wonen hier vanaf maart 2021 in de straat). 

Voorbeeld: een man liep met zijn blote piemel over de weg en liep bij meerdere bewoners voor het 

huis, voor het raam en liep op straat zonder om zich heen te kijken. Een bewoner heeft deels zijn 

huisraad achter bij ons over de schutting gegooid, er staan mensen ruzie te maken en elkaar te 

bedreigen bijvoorbeeld midden in de nacht, een autoraam ingegooid en we horen regelmatig dat de 

politie op locatie Burmania komt (vaak met de sirene aan).  

Wij vinden het te belastend voor onze straat en omwonenden, om naast Burmania (binnen 100 

meter) een andere locatie te vestigen met doelgroepen welke ook hun problemen hebben (wat 

overigens logisch is). Wij verwachten dat er meer onrust ontstaat tussen de doelgroepen van de 

locaties en dat is voor niemand bevorderlijk. 

Samenvatting:  

Ons bezwaar is dat we vinden dat het in eerste instantie voor de doelgroep zelf geen geschikte veilige 

en rustige woonomgeving zal zijn. Door de militaire vliegbasis en militaire uitingen welke de 

bewoners negatief kunnen beïnvloeden qua gezondheid, daarnaast een gevaar qua weg en het veilig 

oversteken naar de wijk Bilgaard en/ of de weg richting Westeinde welke dan erg druk gaat worden, 

teveel naast doelgroep welke in Burmania woont. Daarnaast, de algemene tolerantie in Nederland 

neemt af, er ontstaat weerstand door de maatschappelijke ontwikkelingen (woningnood). Dit maakt 

ook dat de vraag is hoe tolerant er met de locatie en mensen omgegaan zal worden door de buurt. 

Daarnaast is er wel zorg over daling van de woningwaarde als er een AZC komt op deze locatie.  

Wij hopen dat u niet bezwijkt onder de druk (landelijke overheid) om overhaast op deze locatie 

asielzoekers/vluchtelingen te willen huisvesten. Dat u serieus kijkt naar een geschiktere locatie waar 

zij veiligere en rustiger opgevangen kunnen worden dan op deze plek op de locatie Tuin Leeuwarden. 

Wij wensen u veel wijsheid toe bij de keuzes welke u te nemen heeft om deze doelgroep 

verantwoord op te kunnen vangen. Daarnaast ook de belangen van de directe inwoners en 

omwoners mee te nemen. Samen zal het gedragen moeten worden om te zorgen dat het op een 

verantwoorde wijze gedaan kan worden. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 




